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PROTOKÓŁ NR 0012.4.3.2014 

z posiedzenia Komisji 
Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego 

z dnia 18 marca 2014r. 
 

 

Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130 A. 
Czas posiedzenia:  12:00 – 14:10 
 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i 
Samorządu Terytorialnego oraz zaproszeni goście zgodnie z załączonymi listami 

obecności. 
 
Porządek obrad:  

 
1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Stan bezpieczeństwa w mieście.  

 Sprawozdanie z działalności i osiągniętych za rok 2013 wyników 

przez KMP Jastrzębie- Zdrój 
 Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej za 2013 rok.  

4. Sprawy bieżące: 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Jastrzębie-Zdrój,  

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.157.2013 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 19 grudnia 2013 roku w sprawie budżetu 

Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2014 rok,  
 Projekt uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2015,  
 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Miasta 

Jastrzębie-Zdrój na stałe obwody głosowania,  
 Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w 

Zakładzie Karnym, Wojewódzkim Szpitalu Specjalistycznym Nr 2 i Domu 
Pomocy Społecznej w Jastrzębiu-Zdroju, dla przeprowadzenia wyborów do 
Parlamentu Europejskiego w dniu 25 maja 2014r.,  

 Odpowiedź na wniosek Komisji z dnia 18 lutego 2014 roku.  
 Pismo SM Nowa   

 Protokół z działalności Osiedla Pionierów – luty 2014r.   
5. Wolne głosy i wnioski.  
6. Zakończenie posiedzenia.  

 
 

Ad1.  
Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Pan Tadeusz Markiewicz, Przewodniczący Komisji.   
 

Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Komisja przyjęła przedstawiony przez Przewodniczącego porządek obrad 

jednogłośnie. 
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AD3.  

Stan bezpieczeństwa w mieście.  

 Sprawozdanie z działalności i osiągniętych za rok 2013 wyników 
przez KMP Jastrzębie- Zdrój 

 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Krzysztof Czaja – Z-ca Komendanta Miejskiego KMP w Jastrzębiu-Zdroju 
- Otrzymaliście państwo sprawozdanie za rok 2013. W tym roku w ostatnich 

dwóch miesiącach, dalej mamy tendencję ograniczania przestępczości pospolitej. 
Nie ma w mieście fali zagrożenia jakąkolwiek kategorią przestępstw. Robimy 
swoje. Staramy się jak najwięcej wykryć, zapobiec. Rok 2013 był rokiem nie 

najgorszym. Na mierniki, które narzuca nam Komenda Wojewódzka i Główna – w 
granicach 30 – mieliśmy zrealizowane 25-24. To jest bardzo dużo. Nie było 

większych uwag do nas.  
Lucyna Maryniak - radna RM  
- Wskaźniki pokazane na samym początku– wszystkie są powyżej średniej 

wojewódzkiej. Jak to przekłada się na nagrody/ pensje.  
Krzysztof Czaja – Z-ca Komendanta Miejskiego KMP w Jastrzębiu-Zdroju 

- Są sąsiednie jednostki, porównywane do nas np. w kategorii kradzież z 
włamaniem mają próg wykryć wyznaczony np. na 23% przestępstw, a Jastrzębie 

ma 54%, przy średniej wojewódzkiej 28%. Czyli mamy 22% więcej od innych 
jednostek.  Jak robimy dobrze, to śrubę podkręca nam się. Jednostki o mizernych 
wynikach maja albo na tym samym poziomie, albo obniżone.  

Przez ostatnie lata wykrywalność mieliśmy wysoka. Względy finansowe – nie 
mają znaczenia.  W Komendzie Wojewódzkiej pieniądze są dzielone na etaty i nie 

ważne czy to jest Bielsko czy Katowice czy Jastrzębie. Każdy dostaje jakąś pulę.  
Dostajemy ją na początku roku. Wiemy ile na 1 policjanta możemy przeznaczyć. 
Policjanci, którzy pracują i mają swoje wyniki – mamy narzędzie by ich wyróżnić i 

nagrodzić.  
Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący Komisji  

- Jak źle stoi policja po względem finansów – to góra blokuje się etaty. Ale to 
poza RM, panem komendantem. Współczynniki wykrywalności zależą od 
specyfiki, charakteru miasta, zurbanizowania i osób w nim mieszkających. Wzrost 

świadomości też jest istotny. W tej chwili ludzie reagują, zgłaszają różne formy 
przemocy. Wzrasta liczba niebieskich kart.  

Krzysztof Czaja – Z-ca Komendanta Miejskiego KMP w Jastrzębiu-Zdroju 
- Można powiedzieć, że Jastrzębie to miasto w miarę bezpieczne i 
uporządkowane. Nie ma niebezpiecznych dzielnic konkretnych. Są budynki, gdzie 

jest najwięcej problemów i zdarzeń patologicznych. Ale nie można powiedzieć by 
sodomia i gomora się działa.  

Lucyna Maryniak - radna RM  
- Demoralizacja nieletnich. Czy jest zagrożenie subkulturą? 
Krzysztof Czaja – Z-ca Komendanta Miejskiego KMP w Jastrzębiu-Zdroju 

- Nie. Nie ma takich zagrożeń w Jastrzębiu-Zdroju.  
Franciszek Franek – radny RM  

-Mam pytanie dotyczące uciekinierów z domów rodzinnych i placówek 
opiekuńczych. Czy rozmawiacie z nimi, dlaczego uciekli? 
Krzysztof Czaja – Z-ca Komendanta Miejskiego KMP w Jastrzębiu-Zdroju 

- Trudno to nazwać rozmową. Oni nie tłumacza się. Jak są złapane, to mamy taki 
problem, że 200 km musimy odwozić. Uciekają, bo w domu źle, w ośrodku też. 
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Jak ucieknie z ośrodka to zgłaszają nam. Znajdujemy osobę. Ośrodek ma 

obowiązek w ciągu 24 godzin przyjechać po nią, ale zawsze mówią, że nie mają 
możliwości przyjazdu, my z kolei nie mamy możliwości trzymania 12 godz. na 

komendzie. Więc co? Musimy organizować konwój i wywozić te osoby. Z 
niektórymi trzy razy w tygodniu tak jeździmy.  To jest znaczna uciążliwość. Traci 
się czas.  

Franciszek Franek – radny RM  
-Czy państwo macie rozeznanie w kwestii wypadków na sołectwach? Jak wygląda 

tam statystyka? 
Krzysztof Czaja – Z-ca Komendanta Miejskiego KMP w Jastrzębiu-Zdroju 
- Jeżeli chodzi o wypadki śmiertelne na sołectwach – w zeszłym roku mieliśmy na 

ul. Libowiec. Nie ma większego zagrożenia wypadkami na sołectwach. Nie 
możemy nawet wskazać konkretnych miejsc w których stale coś złego się dzieje. 

Wypadki to jest loteria.  
Franciszek Franek – radny RM  
- Na spotkaniach z panem komendantem na policji mówiłem, by kierować do 

miasta wnioski, uwagi dotyczące poprawy warunków na sołectwach. O co mi 
chodzi? Brak oświetlenia, poboczy głównych ulic. Czy dostaliście jakieś 

odpowiedzi od prezydenta? Czy zostały poczynione kroki w tym temacie?  
Krzysztof Czaja – Z-ca Komendanta Miejskiego KMP w Jastrzębiu-Zdroju 

- Jeżeli chodzi o infrastrukturę, jako policja, gdy ktoś do nas się zwróci w kwestii 
rejonów zagrożonych, albo mielibyśmy jakiś problem z danym odcinkiem na 
którym dochodzi do zdarzeń, to wtedy możemy się zwrócić i wnioskować. W 

przypadku, gdy dotyczy to całego miasta to ciężko. Robimy lustrację dróg przed 
rozpoczęciem roku szkolnego i na wiosnę. Teraz mamy problem z ulicą 

Popiełuszki. Co niedziela zgłoszenia.  
Franciszek Franek – radny RM  
- Wnioskowaliśmy, żeby w okolicy boiska- Libowiec postawić przynajmniej znak 

zwiększony ruch. Zero reakcji ze strony władz miasta. Smutne to.  
Norbert Małolepszy – Wiceprzewodniczący Komisji  

- Proszę o rozwinięcie tematu związanego ze znakiem zakazu zatrzymywania się i 
postoju przy ul. Popiełuszki. Powinien być czy nie? Jakie jest stanowisko 
Komendy Miejskiej Policji?  

Krzysztof Czaja – Z-ca Komendanta Miejskiego KMP w Jastrzębiu-Zdroju 
- Trudno nam zajmować jakieś stanowisko. Mamy zgłoszenie i musimy reagować.  

Norbert Małolepszy – Wiceprzewodniczący Komisji  
- Chodzi mi o pogląd powinien być czy nie? 
Krzysztof Czaja – Z-ca Komendanta Miejskiego KMP w Jastrzębiu-Zdroju 

- Pogląd jest taki, że te auta, które tam stoją w mojej ocenie w czasie mszy nie 
stwarzają zagrożenia. Żeby postawić tam znak nie dotyczy czasu nabożeństw, 

sobót, niedziel i dni świątecznych, problem byłby rozwiązany.   
Został zdjęty znak z lewej strony i został znak z prawej strony. Z lewej strony 
ludzie mogą parkować, ale brakuje i z prawej.  

 
 Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej za 2013 rok.  

 
Grzegorz Osóbka – Komendant Straży Miejskiej  
- Otrzymaliście państwo sprawozdanie. Wyniki, osiągnięcia i efekty pracy za rok 

ubiegły państwo znacie. Porównując te wyniki za rok 2013 do lat poprzednich nie 
odbiegają znacząco.  Nie ma drastycznych różnic pomiędzy kolejnymi latami. 

Pewne wyniki w pewnych kategoriach są wyższe. Jeżeli państwo macie pytania, 
jestem do dyspozycji.  
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Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący Komisji  

- Zapis w ewidencji wyniku –wykroczenia przeciw porządkowi i wykroczenie 
przeciw instytucjom państwowym - 7 zdarzeń. Czego konkretnie to dotyczy? 

Grzegorz Osóbka – Komendant Straży Miejskiej  
- Przykładem takich zdarzeń jest zakrywanie plakatów wyborczych, niszczenie 
ogłoszeń.  

Franciszek Franek – radny RM  
- Zabezpieczenie Rajdu Wisły. Czy Automobil Klub Śląski daje jakieś kwoty za to? 

Grzegorz Osóbka – Komendant Straży Miejskiej  
- Nie. Nie ma żadnych profitów finansowych z tego tytułu. Na prośbę Wydziału 
Ruchu Drogowego kilku strażników w ramach wsparcia uczestniczy w 

zabezpieczeniu tego rajdu.  
Lucyna Maryniak - radna RM  

- Materiał został czytelnie opracowany. Ilu strażników pracuje w terenie łącznie i 
na poszczególnych zmianach? 
Grzegorz Osóbka – Komendant Straży Miejskiej  

- Od tej ogólnej liczby należy odjąć 2 osoby zajmujące się fotoradarem, 2 osoby 
z referatu wykroczeń, 5 osób z dyżurki i 2 zajmujące się monitoringiem, bo 3 

funkcjonariuszy z monitoringu jest w tej chwili na szkoleniu. Dodatkowo jest 
osoba moja, mojego zastępcy i pana Kaszy- który zajmuje się profilaktyką.   

Lucyna Maryniak - radna RM  
- Czyli 24 osoby. Tak? Pytam, bo kiedykolwiek nie zadzwonię z interwencją, to 
zawsze sprawnie udzielana jest mi pomoc. Jestem pełna uznania dla pracy przy 

tak małej obsadzie. Czy są jakieś wakaty? 
Grzegorz Osóbka – Komendant Straży Miejskiej  

- W tej chwili 1wakat.  
Lucyna Maryniak - radna RM  
- Czy macie państwo w planach zatrudniać osoby niepełnosprawne do pracy przy 

monitoringu? 
Grzegorz Osóbka – Komendant Straży Miejskiej  

- To jest szeroki temat. Kwestia zatrudniania osób niepełnosprawnych przy 
monitoringu rozbija się o 2 rzeczy. Po pierwsze monitoring umiejscowiony w 
strażach miejskich może być obsługiwany tylko przez straż. Centra monitoringu, 

które są w Polsce, które zatrudniają cywilów są wydzielone poza urzędy gmin, 
straż. Druga sprawa. Zatrudnienie osób niepełnosprawnych wiąże się z wieloma 

obostrzeniami wynikającymi chociażby z dostosowaniem miejsca pracy, toalety, 
podjazdu, czasu pracy itd. Przy naszym systemie mogłoby to rościć pewnego 
rodzaju problemy. Po trzecie - na chwilę obecną monitoring jest nadzorowany 

przez strażników, ale w roku bieżącym będzie modernizowany.  Jednym z 
elementów modernizacji jest wypracowanie koncepcji, która będzie się 

sprawdzała. Mam tu na myśli to, że podmiot, który będzie nam przygotowywał 
koncepcję funkcjonalno – użytkową będzie miał również za zadanie opracować 
koncepcję nadzoru nad monitoringiem. Chodzi o przygotowanie osób, które będą 

miały właściwy nadzór nad monitoringiem. Przypuszczam, że w oparciu o wnioski 
firmy będziemy mogli rzetelnie powiedzieć, że na koniec 2014 roku przy tych 

możliwościach technicznych potrzeba tylu a tylu funkcjonariuszy i że uzyskamy 
ich poprzez wyodrębnienie ze struktury straży lub w inny sposób.  
Franciszek Franek – radny RM  

- Czy z odblaskami dotarliście do sołectw? Droga do szkoły na sołectwach jest 
niebezpieczniejsza.  

Grzegorz Osóbka – Komendant Straży Miejskiej  
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- Jeżeli pan chce możemy przedstawić szczegółowe zestawienie jak u pana w 

rejonie to rozdysponowaliśmy.  Nie traktujemy jakiegoś rejonu miasta w sposób 
wybiórczy, tylko staramy się dotrzeć do wszystkich grup wiekowych 

równomiernie. Prelekcje są w przedszkolach i szkołach zarówno w centrum jak i 
na sołectwach.  Nie spotkaliśmy się z zarzutem, że źle rozdysponowaliśmy.  
Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący Komisji 

- jeżeli nie ma pytań prosiłbym o zabranie głosu przedstawiciela Komendy 
Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej.  

Mirosław Juraszczyk – Z-ca komendanta KMPSP  
- Mam przygotowany materiał. Jest on obszerny. Pozwolę złożyć je do protokołu. 
Chętnych do zapoznania się z nim zachęcam do lektury.  

W latach ostatnich, od 2010 liczba interwencji z roku na rok sukcesywnie malała. 
W tym roku sytuacja jest wyjątkowa, ze względu na aurę. Mamy ponad 200 

interwencji- dwukrotnie więcej niż w analogicznym okresie ubiegłego roku.  
Specyfika roku – pożary traw. Jest sucho. Dziennie mamy od kilku do kilkunastu 
zgłoszeń.  Ubiegły rok – tragiczny był, jeśli chodzi o pożary – 9 osób zginęło w 

tym 2 zgony to efekt zatrucia tlenkiem węgla w budynkach wielorodzinnych.  
Prowadzimy akcję, która ma na celu zachęcić ludzi do zakupu czujek tlenku 

węgla. Kilka czujek rozdaliśmy mieszkańcom w ramach ogłoszonego przez nas 
konkursu. Z roku na rok zwiększa się ilość interwencji poza miastem. Było ich w 

2013 roku ponad 100. Bierze się to z stąd, że głównie poza Jastrzębiem 
Specjalistyczna Grupa Poszukiwawczo – Ratownicza posiadająca psy ratownicze i 
sprzęt ratowniczy.  Grupa głównie bierze udział w akcjach związanych z 

występowaniem katastrof budowlanych. Jednostki OSP interweniowały 78 razy.  
Główną przyczyną pożarów w ubiegłym roku były podpalenia – aż 147 

przypadków.  
Materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Lucyna Maryniak – radna RM  

- Jesteśmy pełni uznania państwa pracy. Myślę, że mieszkańcy też to widzą i 
odczuwają.  

Mirosław Juraszczyk – Z-ca komendanta KMPSP  
- Mamy w tej chwili potrzebę zakupu zakup samochodu, który służyłby zarówno 
do przewozu ludzi jak i sorbetów oraz innych neutralizatorów. Mamy sporo 

zdarzeń na drogach, gdzie usuwamy wielokilometrowe nieczystości - mam na 
myśli plamy oleju. Nie mamy samochodu, którym moglibyśmy przewozić sorbety 

w odpowiedniej ilości w przypadku pojawienia się plam oleju.  
Lucyna Maryniak – radna RM  
- Proszę panie Przewodniczący, by nasza komisja wniosek do budżetu o 

partycypację w kosztach zakupu samochodu dla straży pożarnej złożyła w swoim 
czasie.  

Norbert Małolepszy – Wiceprzewodniczący Komisji 
- Czy macie wsparcie z sąsiednich gmin? 
Mirosław Juraszczyk – Z-ca komendanta KMPSP  

- Rzadko.  
Lucyna Maryniak – radna RM  

- Jakiego wsparcia finansowego oczekujecie państwo w roku 2015? 
Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący Komisji  
- Jeżeli mówimy o wnioskach budżetowych na 2015 rok to czasu jest 

wystarczająco. Będzie w kwietniu sesja poświęcona bezpieczeństwu. Ponadto jest 
w trakcie opracowywania program „Bezpieczne Miasto”. Myślę, że dziś jest za 

wcześnie na składanie wniosków.  
Franciszek Franek – radny RM  



6 
 

- Chciałem odnieść się do problemu z podpalaniem traw. Wyjazdów jest sporo. 

Nie mamy prawa w mieście, by zobligować właścicieli do przeorania pól. Wtedy 
tych podpaleń byłoby znacznie mniej.  Tu należy próbować. To kilka wyjazdów 

straży mniej.  
Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący Komisji  
- Oddaję głos naczelnikowi Wydziału Zarządzania Kryzysowego. Proszę o 

informację oraz odpowiedź na pytanie czy pojawiły się nowe zagrożenia w 
związku z rozwojem przemysłu? 

Ireneusz Zalasa – nacz. Wydz. Zarządzania Kryzysowego  
- W chwili obecnej aura nam sprzyja. Magazyn przeciwpowodziowy jest stale 
doposażony. Korzystamy m.in. ze środków funduszu Wydziału Ochrony 

Środowiska. Jeżeli chodzi o OSP działają w ramach swojego budżetu. W ubiegłym 
roku przeprowadzona była inwentaryzacja sprzętu.  Sporo sprzętu zostało 

zlikwidowane. Prowadzimy popularyzację wiedzy o bezpieczeństwie. 
Przeprowadzamy konkursy dla dzieci i młodzieży szkolnej i przedszkolnej.  
Staramy się w każdej szkole popularyzować alarmy przeciwpożarowe. Są 

elementy szkoleniowe i pogadanki. Staramy się by dzwonek alarmowy we 
wszystkich szkołach był taki sam. Preferujemy kilka krótkich dzwonków, 

zakończonych jednym długim. Realizujemy kontrolę zadań obrony cywilnej, 
zadań zarządzania kryzowego w zakładach pracy i szkołach. W poniedziałek 

rozpoczyna się kwalifikacja wojskowa. Potrwa do 15 kwietnia br. Mamy 
zabezpieczone środki na ćwiczenia miejskie. Odbędą się one 23 czerwca. Tym 
razem katastrofa kolejowa na ul. Świerczewskiego. Całość akcji rozegra się na 

stacji Pawłowice – górnicza. Jesteśmy już po rozmowach. Chcemy by do tej akcji 
włączyły się Pawłowice. Pierwsze robocze spotkanie odbędzie się 20 marca o 

godz. 10:00. 
Nasze położenie, miasta Jastrzębia – Zdroju jest dobre. Powódź nam nie grozi, 
bo leżymy na wododziale. Jeżeli chodzi o rozwój przemysłu – nie mamy 

niebezpiecznych zakładów. Jedynie jest kwas solny na EC Moszczenica i 
Zofiówka, jest to potrzebne od odrdzewiania instalacji. Jest to dozorowane.  

Trasa Pszczyńska – Wodzisławska dopuszczona jest do przewozu materiałów i 
substancji niebezpiecznych. Dużych zagrożeń nie ma. Jeżeli chodzi o współpracę 
z zakładami pracy, to nie mamy problemów. Bardzo dobrze nam się współpracuje 

i z kopalniami i z Zakładem Logistyki Materiałowej i Jastrzębską Spółką kolejową.   
Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący Komisji  

- Czy są pytania do pana naczelnika? Nie wiedzę. Dziękuję przybyłym gościom za 
przedstawienie informacji. Ogłaszam przerwę kilkuminutową.  
 

PRZERWA  13:13- 13:20  
 

Ad. 4  
Sprawy bieżące  
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój,  

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.157.2013 

Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 19 grudnia 2013 roku w 

sprawie budżetu Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2014 rok  
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Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  

- Zmiany nie są duże. Dwie zmiany dotyczące równocześnie WPF-u. Zmiana w 
projekcie „II polsko – czeskie spotkania branżowe” i „Inkubator Ekonomii 

Społecznej Subregionu Zachodniego”. 100% środków jest z poza budżetu miasta. 
Jesteśmy tylko wykonawcą tych projektów.  Dochody i wydatki będą zwiększone 
o te kwoty, które tutaj wskazujemy. Otrzymano również informację o zwiększeniu 

subwencji – 295 339 zł.  Proponuje się ją przeznaczyć na utrzymanie dzieci 
pochodzących z Jastrzębia – Zdroju, przebywających w placówkach opiekuńczo-

wychowawczych na terenie innych powiatów oraz na wydatki finansowane przez 
Wydział Edukacji, czyli potrzeby jednostek oświatowych w mieście.  
Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący Komisji  

- Czy są pytania do przedstawionych projektów uchwał? Nie widzę. 
Przystępujemy, zatem do głosowania. W pierwszej kolejności projekt uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój, kto z 
państwa jest za, kto przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

Wynik głosowania: Za: 4, przeciw: 0, wstrzymujących się:0 

- Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie 

Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący Komisji  

- Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XVIII.157.2013 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 19 grudnia 2013 roku w 

sprawie budżetu Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2014 rok. Kto jest za, kto przeciw, 
kto wstrzymał się od głosu? 

Wynik głosowania: Za: 4, przeciw: 0, wstrzymujących się:1 

- Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.  

 Projekt uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2015 
 

Przewodniczący Komisji, Tadeusz Markiewicz odczytał uzasadnienie uchwały.  

Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący Komisji  

- Trudna sprawa. Chodziłem na zebrania, gdzie próbowano znaleźć cel, na który 
należy przeznaczyć środki. Rady osiedlowe twierdzą, że sołectwa są 

faworyzowane w podziale środków. Jest budżet obywatelski, każda jednostka 
pomocnicza ma po 7 tys. zł i sołectwa mają po 5 tys. zł na organizację dożynek. 
Dodatkowa możliwością jest fundusz sołecki. Trudno powiedzieć mi jak się 

zakwalifikujemy. Myślę, że wysokość tego funduszu będzie zbliżona do roku 
ubiegłego – jeśli się nie mylę po 34 tys. zł 

Janusz Tarasiewicz – radny RM  
- Czy przyszły środki dodatkowe z zewnątrz, by to pokryć?  
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  

- Na razie nie jest rozliczony stary fundusz. Mówimy o projekcie, który będzie 
obowiązywał w roku 2015.  

Janusz Tarasiewicz – radny RM  
- Jakie mamy gwarancje, że choć 1% zyskamy jako gmina miejska? 

Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
- Nie wiem. Dopóki nie będzie wniosku do ministerstwa, bo to ono rozpatruje, nie 
dowiemy się czy możemy mieć fundusz czy nie.  
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Janusz Tarasiewicz – radny RM  

- Obawiam się, że wezmą pod uwagę tylko gminy wiejskie. I tylko te będą 
preferowane. Sołectwo, które jest w granicach administracyjnych miasta nie 

zostanie wzięte pod uwagę. Mam niedosyt. Brak zreferowania tej uchwały 
powoduje, że nie jestem w stanie zagłosować. Nie będę głosował, przeciw, ale nie 
będę, za, bo mam za mało szczegółów i pewnych gwarancji. Wszyscy myślimy 

jednymi kategoriami. Nikt nikomu nie chce ograniczyć żadnych możliwości 
finansowych. Jeżeli jest możliwość jak najbardziej trzeba je udostępniać, ale żeby 

nie okazało się, tu fundusz obywatelki, tu fundusz sołecki, a później się okaże, że 
wszystko idzie w 100% z kasy miejskiej. Jak zarządy osiedli, których jest 15, 
mają potem myśleć? Preferujecie te sołectwa. Na chwilę obecna nie mam skąd 

uzyskać wiedzę, jeśli chodzi o ten projekt.  
Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący Komisji  

- Jeżeli do końca marca nie podejmiemy uchwały, to na rok 2015 funduszu nie 
będzie.  
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  

- Ukazał się wyrok NSA we Wrocławiu, który bardzo mocno dywaguje na temat 
tego czy mogą być w miastach stworzone sołectwa czy nie. Wniosek jest taki, że 

Wojewoda ocenia to, czy sołectwo istnieje czy nie. Wyrok z 20 stron ma.  
 Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący Komisji 

- Pierwotnie po funduszu sołeckim, który był pierwszy raz można było 
wnioskować, że będzie duży zwrot tych środków. Okazało się, że wcale nie jest 
duży.  

Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
- Nie wiem kto państwu mówił, że będzie to duży zwrot. Na sesji mówiłem, że z 

wyliczeń wychodziło, że to może być od 18 – 20 tys. zł. Nie chcę przypominać, 
ale to państwo radni zdecydowaliście. Dyskusji było na temat funduszu 
sołeckiego dużo.  

Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący Komisji 
- Powiem tylko tyle. Podejmując dziś uchwałę fundusz sołecki na 2015 może być, 

nie podejmując na pewno nie będzie.  
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  
- Nie ma obowiązku podejmowania uchwały.  

Janusz Tarasiewicz – radny RM  
- Jeżeli byłaby gwarancja, że dostaniemy „x%” dofinansowania do zadania - jak 

najbardziej jestem za, bo wpływają dodatkowe środki, ale w przypadku, gdy jest 
to granica administracyjna miasta i dzielenie, że tu więcej tu mniej, byłoby nie na 
miejscu. Naszym obowiązkiem, jako radnych jest dbać o całe miasto. Inwestycje, 

zadania muszą wchodzić kompleksowo w obszarze tych granic administracyjnych. 
Dlatego to jest tworzenie sztucznych tworów dzielących niestety nasza lokalna 

społeczność.  
Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący Komisji  
- Czy są jeszcze pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Przystępujemy, zatem 

do głosowania. kto z państwa jest za, kto przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 
Wynik głosowania: Za: 3, przeciw: 0, wstrzymujących się:2 

- Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na stałe obwody głosowania, 
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 Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów 

głosowania w Zakładzie Karnym, Wojewódzkim Szpitalu 
Specjalistycznym Nr 2 i Domu Pomocy Społecznej w Jastrzębiu-

Zdroju, dla przeprowadzenia wyborów do Parlamentu 
Europejskiego w dniu 25 maja 2014r. 

 

Krzysztof Kucia – naczelnik wydz. OB. 

- Po dwóch latach przerwy wracamy do tematu wyborów. Obwody uchwalone w 
styczniu 2013 roku maja charakter stały i są niezmienne. Nanosimy techniczne 
zmiany. Powstała 1 nowa ulica, została nazwana nowa ulica – Rekreacyjna. 

Pozostałe dwie zmiany dotyczą zmiany numeracji. Nie ma nowego podziału 
merytorycznego. Jest nowy zapis, opis uaktualniający opis granic tych obwodów.    

Druga uchwała dotyczy obwodów, które wymagają każdorazowego uchwalenia. 
Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący Komisji  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Poddaję pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Miasta Jastrzębie-Zdrój 
na stałe obwody głosowania. Kto z państwa jest, za, kto przeciw, kto wstrzymał 

się od głosu? 

Wynik głosowania: Za: 5, przeciw: 0, wstrzymujących się:0 

- Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący Komisji  
- Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych 

obwodów głosowania w Zakładzie Karnym, Wojewódzkim Szpitalu 
Specjalistycznym Nr 2 i Domu Pomocy Społecznej w Jastrzębiu-Zdroju, dla 
przeprowadzenia wyborów do Parlamentu Europejskiego w dniu 25 maja 2014r. 

Kto z państwa jest za, kto przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

Wynik głosowania: Za: 5, przeciw: 0, wstrzymujących się:0 

- Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

 Odpowiedź na wniosek Komisji z dnia 18 lutego 2014 roku.  
 
Komisja zapoznała się z odpowiedzią.  

 
 Odpowiedź stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 
 Pismo SM Nowa   
Pismo zostało odczytane przez Przewodniczącego Komisji – Tadeusza 

Markiewicza.  

Pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący Komisji  

- Z tym pismem pójdę do pani zajmującej się z zespołu ruchu drogowego w celu 
wyjaśnienia i rozwiązania sprawy. Rozmowa zakończy się najprawdopodobniej 
wnioskiem do prezydenta miasta o wykonanie przejazdu. Na Wielkopolskiej 

konieczne jest wykonanie drogi, nawet niewygodnej, ale by służby ratunkowe 
mogły przejechać.  
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Janusz Tarasiewicz – radny RM  

- Jeżeli byłby to przejazd w kierunku np. ul. Małopolskiej to jest możliwe, ale 
jeżeli chodzi o przejazd przez Jar to nie jest możliwe. Rozeznaj temat.  

Miasto założyło łańcuchy, bo mieszkańcy wjeżdżali na teren zielony i parkowali 
samochody. Jest jeszcze jedno niebezpieczeństwo. Zrobienie drogi 
technologicznej – spowoduje brak możliwości uruchomienia przepisów 

wynikających z Kodeksu Ruchu Drogowego. Ludzie zastawia tą drogę. Służby 
ratunkowe i tak nie przejadą. Jest też inna możliwość. Zrobić ruch zawrotny w 

rodzaju pętli.  
Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący Komisji  
- Na następnym posiedzeniu komisji omówimy ten temat.  

 
 Protokół z działalności Osiedla Pionierów – luty 2014r.   

Komisja zapoznała się.  

AD. 5.  

Wolne głosy i wnioski.  
 

Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący Komisji  
- Na najbliższej Sesji Rady Miasta zostanie przedstawione sprawozdanie z 
działalności komisji za rok 2013. Myślę, że krótko podsumuję naszą pracę.  

Złożyliśmy 23 wnioski.  
 

AD6.  
Zakończenie posiedzenia.  
 

Przewodniczący Komisji Tadeusz Markiewicz podziękował zebranym za przybycie i 
zakończył obrady komisji. 
 

 

Protokołowała     

B. Więckowska 
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